
Aalisamermut, Piniarnermut Nunalerinermullu Naalakkersuisoq 

Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
GOVERNM ENT OF GREEN LAND 

Medlem af Inatsisartut 
Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit 
HerI 

Svar til spørgsmål nr. 333 2018 om kvoterede fangst 

I medfør af § 37 stk, 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, har du fremsat spørgsmål til 
Naalakkersuisut vedr. kvoterede fangst. Spørgsmålet er henvist til besvarelse hos mit 
område. 

Ad 1. I svaret på § 37 spørgsmål 321-2018 skriver Naalakkersuisut, at der i 
løbet af efteråret er indkommet indberetninger fra fangere, borgere, jagtbetjent, politi og 
kommuner om mistanke om eller observation af overtrædelser af fangst- og jagtlovens 
bestemmelser omhandlende udnyttelsen af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede 
fangstdyr. 

Den 14. november 2018 havde Inatsisartut en forespørgselsdebat i salen, hvor emnet 
var ophævelse af kvotering for fangstdyr i Avanersuaq, Ittoqqortoormiut og Tasiilaq. 
Forespørgselsdebatten var stillet af Jens Napaattooq (PN). 
Havde Naalakkersuisut samt Naalakkersuisoq for Fangst, Fiskeri og Landbrug på dagen 
den 14. November 2018 besiddelse af viden om, at der var indkommet indberetninger 
om mistanke om overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende 
udnyttelsen af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr? 

Svar: 
Departementet modtager på alle tidspunkter af året indberetninger om mistanke om 
overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende udnyttelsen af 
kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr fra hele landet. Der er bestemte 
administrative og lovgivningsmæssige processer der startes og følges fra start til slut. 

Ad 2. Hvis ja til spm 1: Med henvisning til kernen i debatten den 14. November 
2018: Hvad er grunden til, at Naalakkersuisut samt Naalakkersuisoq for Fangst, Fiskeri 
og Landbrug den 14. November 2018 ikke informerede Inatsisartut om at der rent faktisk 
var indkommet indberetninger om overtrædelser af fangst- og jagtlovens bestemmelser 
omhandlende udnyttelsen af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr? 

Svar: 
Forespørgselsdebat vedr. EM 2018/60 og 234 vedr. ophævelse af kvotering for 
fangstdyr i Avanersuaq, Ittoqqortoormiit og Tasiilaq er specifikke sager for de nævnte 
områder og ikke om konkrete overtrædelser af fangst- og jagtlovens bestemmelser der 
er sket i 2018. De omtalte indberetninger om mistanke om overtrædelse af lovens 
bestemmelser er politianmeldte og kører som sådan i politiets regi. 

Ad 3. Den 6. December 2018 tildelte Naalakkersuisut ekstra narhvalkvote til 
Melvillebugten og Diskobugten. 
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Havde Naalakkersuisut på dagen den 6. December 2018 besiddelse af en viden om 
indberetninger om overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende 
udnyttelsen af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr, både ved Upernavik 
og i Diskobugten? 

Svar: 
Der henvises til svar på spm. 1. Sager om overtrædelse af fangst- og jagtlovens 
bestemmelser er administrative sager som kører mellem Departementet og Politiet. 
Naalakkersuisut behandler ikke enkeltsager via Inatsisartuts talerstol. 

Ad 4. Hvis ja til spm 3: Hvad ligger til grund for den ekstra politiske tildeling når 
Naalakkersuisut på dagen den 6. December 2018 har en viden om, at der er mistanke 
om overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende udnyttelse af 
kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr, både ved Upernavik og i 
Diskobugten ? 

Svar: 
Der henvises til svar til spm. 3. 

Ad 5. Hvis ja til spm 3: Har Naalakkersuisut ved tildelingen af den ekstra 
politiske kvote sikret sig, at den ekstra kvote går til fangere, der ikke overtræder 
jagtlovens bestemmelser? 

Svar: 
Når der er truffet beslutning om kvoter, uddelegeres fordelingen af områdernes kvoter til 
de enkelte kommuner. Naalakkersuisut forudsætter at de enkelte kommuner tager 
hensyn til verserende sager i deres behandling af kvotefordelingen. 

Ad 6. Har Naalakkersuisoq for Fangst, Fiskeri og Landbrug orienteret Udvalget 
for Fangst, Fiskeri & Landbrug om mistanke for overtrædelser forud for tildeling af den 
ekstra kvote? 

Svar: 
Inatsisartuts Fiskeri-, Fangst- og Landbrugsudvalg indkaldte Naalakkersuisoq for 
Fiskeri, Fangst og Landbrug til samråd 25. november 2018 hvori udvalget blev orienteret 
om at Departementet havde modtaget flere henvendelser fra flere steder om mistanke 
om ulovlige fangstaktiviteter. Der blev afleveret en skriftlig orientering derom i 
forbindelse med samrådet. 

Ad 7. Hvis ja til spm 6: Hvornår skete denne orientering til udvalget? 

Svar: 
Der henvises til svar til spm. 6. 

Ad 8. Præcis siden hvornår har Naalakkersuisut været i besiddelse af den 
viden om mistanke på overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser som 
Naalakkersuisut først har svaret på via §37 spørgsmål 321-2018? 

Svar: Ang. hvidhvaler og narhvaler modtog Departementet 23. maj 2018 årets første 
henvendelse om mistanke om ulovlig fangst. 
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Ang. isbjørne modtog Departementet 19. januar 2018 årets første henvendelse om 
ulovlige fangster. 
Ang. hvalros modtog Departementet 6. april 2018 årets første henvendelse om ulovlige 
fangster. 
Ang. store hvaler modtog Departementet 30. juni 2018 årets første henvendelse om 
mistanke om ulovlig fangst. 
Ang. rensdyr og moskus modtog Departementet 20. september 2018 årets første 
indberetning om ulovlig fangst. 
Ang. fugle modtog Departementet 4. juli 2018 årets første henvendelse om mistanke om 
ulovlig fangster. 

Som meddelt foroven behandles overtrædelser af fangst- og jagtlovens bestemmelser 
dog mellem Departementet og politiet. Enkeltsager sags behandles ikke 
Naalakkersuisut. 

Ad 9. Overvejer Naalakkersuisut at fratage fangstbevis ved overtrædelse af 
bestemmelser i fangst- og jagtloven omhandlende udnyttelse af kvoterede fangstdyr og 
brugen af fangede fangstdyr? 

Svar: 
Ved gentagne overtrædelser, ved groft uansvarligt jagt eller hvis man forvolder skade på 
anden person under en jagt har Naalakkersuisut mulighed for at fratage jagtbeviser. 
Ulovligheder behandles af politiet som laver foranstaltninger på baggrund af 
overtrædelsernes karakter, herunder anvendes lovens § 17 om foranstaltninger samt 
foranstaltningsregler i de relevante bekendtgørelser. 

Med venli'g hilsen 
( 

-. f 
Ni~kulaat Jeremiassen 

Naalakkersuisoq for Fiskeri, Fangst og Landbrug 
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INUIT ATAQATIGIIT 
Inatsisartuni 

27. december 2018 

I medfør af § 37 stk. 1 i Forretningsordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende 
spørgsmål til Naalakkersuisut: 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. I svaret på § 37 spørgsmål 321-2018 skriver Naalakkersuisut, at der i løbet af efteråret er 

indkommet indberetninger fra fangere, borgere, jagtbetjent, politi og kommuner om mistanke 

om eller observation af overtrædelser af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende 

udnyttelsen af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr. 

Den 14. november 2018 havde Inatsisartut en forespørgselsdebat i salen, hvor emnet var 

ophævelse af kvotering for fangstdyr i Avanersuaq, Ittoqqoortoormiut og Tasiilaq. 

Forespørgselsdebatten var stillet af Jens Napaattooq (PN). 

Havde Naalakkersuisut samt Naalakkersuisoq for Fangst, Fiskeri og landbrug på dagen den 14. 

November 2018 besiddelse af viden om, at der var indkommet indberetninger om mistanke om 

overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende udnyttelsen af kvoterede 

fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr? 

2. Hvis ja til spm 1: Med henvisning til kernen i debatten den 14. November 2018: Hvad er grunden 

til, at Naalakkersuisut samt Naalakkersuisoq for Fangst, Fiskeri og landbrug den 14. November 

2018 ikke informerede Inatsisartut om at der rent faktisk var indkommet indberetninger om 

overtrædelser af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende udnyttelsen af kvoterede 

fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr? 

3. Den 6. December 2018 tildelte Naalakkersuisut ekstra narhvalkvote til Melvillebugten og 

Diskobugten. 

Havde Naalakkersuisut på dagen den 6. December 2018 besiddelse af en viden om 

indberetninger om overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser omhandlende 

udnyttelsen af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr, både ved Upernavik og i 

Diskobugten? 

4. Hvis ja til spm 3: Hvad ligger til grund for den ekstra politiske tildeling når Naalakkersuisut på 

dagen den 6. December 2018 har en viden om, at der er mistanke om overtrædelse af fangst- og 

jagtlovens bestemmelser omhandlende udnyttelse af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede 

fangstdyr, både ved Upernavik og i Diskobugten? 

5. Hvis ja til spm 3: Har Naalakkersuisut ved tildelingen af den ekstra politiske kvote sikret sig, at 

den ekstra kvote går til fangere, der ikke overtræder jagtlovens bestemmelser? 
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6. Har Naalakkersuisoq for Fangst, Fiskeri og Landbrug orienteret Udvalget for Fangst, Fiskeri & 

Landbrug om mistanke for overtrædelser forud for tildeling af den ekstra kvote? 

7. Hvis ja til spm 6: Hvornår skete denne orientering til udvalget? 

8. Præcis siden hvornår har Naalakkersuisut været i besiddelse af den viden om mistanke på 

overtrædelse af fangst- og jagtlovens bestemmelser som Naalakkersuisut først har svaret på via 

§37 spørgsmål 321-2018? 

9. Overvejer Naalakkersuisut at fratage fangstbevis ved overtrædelse af bestemmelser i fangst- og 

jagtloven omhandlende udnyttelse af kvoterede fangstdyr og brugen af fangede fangstdyr? 

(Medlem af Inatsisartut Sofia Geisler, Inuit Ataqatigiit) 

Begrundelse: 

Ved besvarelse af §37 spørgsmål 321-2018 fremgår, at Naalakkersuisut siden efteråret har 
været i besiddelse af en viden om mistanke på overtrædelse af fangst- og jagtlovens 
bestemmelser når vi snakker om de kvoterede fangstdyr og brugen af fangstdyr. 

Dette undrer mig, at denne viden ikke er tilgået offentligheden på et tidligere tidspunkt. Det kan 
der være mange gode grunde til at vi ikke har fået denne viden på et tidligere tidspunkt, men 
det undrer mig endnu mere, at denne viden først tilgår offentligheden på baggrund af §37 
spørgsmål fra undertegnede. 

Jeg ønsker at mine spørgsmål bliver besvaret inden for 10 arbejdsdage. 
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